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x Intsumisioa Gipuzkoako Probintzi Entzutegiko Fiskaltzaren jarrera aldaketa • 

Nahasmena Donostiako Entzutegian 
Intsumisoen kontrako zigorrak bazter batean utzi dituzte hainbat hilabetez, eta orain irizpidea aldatu dute 

Inaki Petxarroman / Donostia 
<II 

Irailaz geroztik hainbat hi
labete pasatu ditu Donos
tiako Entzutegiko Fiskal
tzak intsumisoen kontra
ko zigor eskaerak baz
tertzen. Alabaina, Espai
niako Auzitegi Gorenak 
egindako irizpide aldake
tari jarraiki, joan den mar
txoaren 25az geroztik, be
rriz ere lau urteko inhabi
litazio zigorra eskatzen 
hasi da Entzutegiko Fis
kaltza intsumisoen kon
tra. Erabakiak kritika go
gorrak eragin ditu antimi
litaristen artean. 

GORKA ZABALZA Kakitzat 
talde antimilitaristako abo
katuak susmatzen zuen alda
ketaren bat izango zela fiska
laren jarreran, eta, hain zu
zen, haren berri eman zien 
martxoaren 25ean epaitu be
har zituzten intsumiso ei. Az
kenik, halaxe izan zen: ordu 
arte akusazioak erretiratzen 
aritu zen Entzutegiko Fiskal
tzakjarrera aldatu eta lau ur
teko kartzela zigorra eskatu 
zuen gazteen kontra. 

Alvaro Marcet abokatuak 
azaldu duenez, orain arte zi
gorrak kentzeko erabakia Es
painiako Auzitegi Gorenaren 
erabaki baten ondorio bat 
izan da. Hark emandako hiru 
epaitan zioen soldadutza egi
teari uko egiten zion pertso
na, baldin eta idatziz adieraz
ten bazuen ukazioa, eragozle
tzat jo behar zela. Hala, 
pertsona horien kasua Kon
tzientzi Eragozpenaren Bule
gora bidali behar zen, eta Sol
dadutzaren Ordezko Zerbi
tzua egiteko zerrendan jarri. 
Horrenbestez, zigor eskaera 
bertan behera uzten zuen Fis
kaltzak. 

Donostiako Entzutegiak 
irailetik erabaki horri jarraitu 
zion, eta 300 intsumiso baino 
gehiago zigorrik gabe utzi ditu 
denbora horretan. 

Alabaina, urrian Auzitegi 
Gorenak aurreko hiru epaiak 
ezeztatu egin zituen beste 
epai baten bidez. Hain zuzen 
ere, irizpide aldaketa horri 
orain men egin dio Donostia
ko Entzutegiko Fiskaltzak. 

Segurtasun eza 
sortzen du 

Alvaro Marcet abokatuak oso 
gogor kritikatu du jarrera 

Intsumisioak 10 urte bete zituela ospatzeko Donostiako kaleetan otsailean egindako mobilizazioa. 

aldaketa. «Horrek bi ondorio 
eragiten ditu: batetik, segur
tasun juridiko eza, eta, bes
tetik, Justiziarekiko mesfi
dantza gazteen artean, eta 
oro har herritar guztien arte
an». 

Marceten irudiko, «aberra
zio juridikoa» izan da , eta 
gogoratu du Auzitegi Gorena
ren hiru epaik jurispruden
tzia sortu beharko luketeela 
Auzitegi Gorenarentzat bera
rentzat ere . «200 l. urteko 
azaroaren 31 n derrigorrezko 
soldadutza desagertuko da. 
Zuzenbidean bada ekonomia 
prozesala deitzen den kon
tzeptu bat. Horren arabera, 
jarrera bat ez da zigortuko 
jakinik urte batzuk barru ez 

dela delitutzat hartuko». Mar
cetek honako galdera hau 
bota du: «2001. urtean mila
ka epai zuzendu beharko 
dira; txoroarena egiten ari 
dira inkongruentzia juridiko 
hori bultzatuz». 

Gorka Zabalzak zail ikus
ten du orain epaitzen hasi 
diren intsumisoak zigortzea. 
«Nik espero dut ez zigortzea, 
bestela oso larria litzateke . 
Epaileek jurisprudentzia eza
gutu behar dute, eta horrela
ko inkongruentziarik ezin 
liteke onartu» . Gainera, 
Zabalzak nabarmendu du 
Auzitegi Gorenak urrian 
epaia eman zuenetik martxo
ra arte akusazioak erretiratu 
dituztela eta orain bat-batean 

Asier Zabaleta • INTSUMISOA· 

urrian izandako epai batean 
oinarritzen ari direla gazteen 
kontra berriz inhabilitazioa 
eskatzeko. 

Hala ere, zigorra eskatu 
zuten lehen epaiak izan zire
netik hilabete pasatu delarik, 
oraindik ez dute epairik 
eman. 

Inaki Otamendi Kakitzat
eko kideak adierazi duenez, 
epaitegiek aspalditik «nahas
mena» sortzen dihardute gai 
honetan, «gazteen artean 
espektatiba faltsuak sortuZ». 
Gainera, haren ustez, derri
gorrezko soldadutza desager
tzen ez den bitartean ziurre
nik ez da azken aldia izango 
horrelakoak gertatzen dire
na. 

EU DI MAren kontrako 
kereila artxibatzeko 
eskatu du 
Donostiako Fiskaltzak 
• DONOSTIAKO Entzutegi

ko Fiskaltzak berak eska
tu dio Espainiako Minis
terio Fiskalari bertan 
behera uzteko Euskal 
Herriko Udal Intsumi
tuen Mankomunitatearen 
kontra jarritako kereila. 

Ministerio Fiskalak 
EUDIMA osatu zuten 17 
herritako alkateen kon
trako kereila ezarri zuen, 
«delituak bultzatzeko era
kundea izateagatik». 

Donostiako Fiskaltzak 
instrukzioa hasi zuen 
duela bi urte, eta hainbat 
alkate ri deklarazioa 
hartu ondoren , auzia 
artxibatzeko eskatu dio 
Ministeritza Fiskalari , 
Gipuzkoako egunkari 
batek zabaldu duenez. 
Zigor eskaera bertan 
behera utzirik , kereila 
baliorik gabe geratuko 
da, eta, beraz, prozesua 
bertan behera geratuko 
da. 

Ministerio Fiskalak 
EUDIMAren kontrako 
diligentziak zabaltzeko 
eskatu zuen, haren hel
burua baitzen «intsumi
sioa sustatu eta bultza
tzea, eta, hortaz, herrita
rrak delitu bat egitera 
bultzatzea». Horrela, 
Ministerioak zioen EUDI
MA delituak sustatzeko 
helburuz sortutako era
kundea dela. 

«Ziur nago zigortuko gaituztela» 
ASIER ZABALETA Astigarra
gako intsumiso bat da. Joan 
den martxoaren 25ean epai
tu zuten, eta lau urteko 
inhabilitazio eskaera egin 
zuen fiskalak. Horrela hain
bat hilabeteko joera puska
tu zuen Donostiako Probin
tzi Entzutegiak. 
• Zuek espero al zenuten 

zigorra eskatuko zutela 
berriz ere? 
Beno, egun batzuk lehe

nago bildu ginen abokatua-

rekin, eta esan zigun bazite
keela berriz ere zigorra 
eskatzen hastea gure epai
ketetan. Hala ere, bazuen 
itxaropena absoluzioa 
emango ote zuten. Hala ere, 
abisatu zigun ez zegoela oso 
argi zer gertatUko zen, baina 
printzipioz guk espero 
genuen absoluzioa izango 
genuela. 
• Baina ez zen horrelako

rik gertatu. Nola jaso 
zenuten erabakia? 

Beno, adarjotzea izan dela 
iruditzen zait . Orain arte 
absoluzioa eman dute, eta 
aste batetik bestera jarrera 
aldatu dute. Kontu beraga
tik batzuei Zigorra kentzea 
eta besteei jartzea ez zait 
bidezko iruditzen. Sentitzen 
duzu Justizia loteria modu
ko zerbait dela, ez dela 
serioa, eta funtsean adar
jotzea iruditzen zait egin 
dutena. 
• Dena dela, ez dago garbi 

zer epai emango duten. 
Zuek espero duzue inha
bilitazio zigorra? 
Bai, garbi daukat hala 

izango dela. Abokatuak esan 
digu ez dagoela gauza han
dirik egiterik, eta, beraz, 
Zigorraren zain nago . 
• Zuri eragingo lizuke une 

honetan inhabilitazio
ak? 
Une honetan ez lidake 

eragozpenik ekarriko inha
bilitazioak. 


